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Pescaru (MF): Ministerul Finantelor si Ministerul Muncii vor primi la rectificare

banii achitati furnizorilor din bugetul propriu

Sumele încasate la Fondul de Tranzitie sunt mai mici decât necesarul de plata solicitat de furnizorii de

energie si atunci Ministerul Energiei si Ministerul Muncii vor putea sa achite aceste sume din bugetul

aprobat, chiar si din creditele pe care le au pentru actiuni programate la plata în trimestrul patru, iar

fondurile vor fi completate la rectificare, a declarat, joi, Daniela Pescaru, secretar de stat în Ministerul

Finantelor.

 

"Compensarea pretului la energie se face prin acel Fond de tranzitie care se se alimenteaza din supraimpozitul

reglementat în Ordonanta 27. În practica, în ultimele luni am constatat ca sumele încasate în acel fond sunt mai

mici decât necesarul de plata solicitat de furnizorii de energie. Ştiti foarte bine ca noi nu putem modifica bugetul

pâna la prima rectificare bugetara, care de regula are loc în luna august. Deci, nu avem un mecanism bugetar sa

majoram cumva fondurile pentru acest Fond de tranzitie. Şi atunci am bagat aceasta reglementare ca ordonatorii,

cei doi, Ministerul Muncii si Ministerul Energiei, sa poata sa achite si din bugetul aprobat aceste sume. Da,

într-adevar, aceste ministere pot sa spuna ca nu au fondurile necesare, dar evident ca noi vom completa la

rectificare", a explicat Pescaru la sedinta Plenului Consiliului Economic si Social pentru avizarea proiectului de

OUG a Guvernului privind unele masuri fiscal-bugetare, prorogarea unor termene, precum si pentru modificarea si

completarea unor acte normative.

 

Secretarul de stat a dat ca exemplu, în cazul Ministerului Muncii, posibilitatea de a plati de la titlul "Asistenta

sociala", unde are prevazuta pentru tot anul o suma de 48 de miliarde lei, din care poate plati pâna la rectificare,

ulterior urmând sa îi fie reîntregite cheltuielile, pentru a nu exista probleme în asigurarea platii drepturilor de

asistenta sociala.

 

Reprezentanta Confederatiei Patronale Concordia, Alina Vereha, a anuntat, în cadrul sedintei, ca organizatia va

propune un aviz favorabil pentru proiectul de Ordonanta, cu observatii, îngrijorarea fiind legata de resursele

financiare care nu sunt indicate de ordonanta ca valoare, pentru plata furnizorilor de energie.

 

"Ne interesa si întrebarea noastra concreta aici era, daca sunt resurse identificate la cele doua ministere ce pot

merge catre aceasta cheltuiala, pentru ca, din avizul Ministerului Energiei, întelegem ca nu sunt alte resurse

identificate în bugetul ministerului si ca ministerul are de platit 1,3 miliarde de lei catre furnizori. Nu stim la

Ministerul Muncii daca s-au identificat sau nu resurse. Asa ca as dori sa va întreb: care este analiza Ministerului de

Finante si, concret, care este valoarea fondurilor identificate la Ministerul Muncii sau poate au fost identificate si

exista o solutie si la Ministerul Energiei", a spus Alina Vereha.

 

Secretarul de stat în MF a recunoscut ca aceasta solutie este una de compromis si exista si varianta de a fi

eliminata integral aceasta prevedere.

 

"Aceasta solutie într-adevar este una de compromis. Avem varianta sa eliminam cu tot aceasta prevedere. Ştiti

foarte bine ca pâna acum nu am avut temei legal sa platim de la bugetul de stat aceste sume, pentru ca, potrivit

Ordonantei, se platesc numai din fondul de tranzitie, unde nu s-au strâns bani. Normal ca, neavând temei legal, noi

nu am putut sa cuprindem în bugetul ministerelor sume cu aceasta destinatie. Deci, daca ministerele identifica

economii în buget sau pot sa nu identifice, pot sa plateasca din credite, noi le-am creat temei legal sa plateasca din

creditele pe care le au chiar si pentru alte actiuni, dar care sa spunem ca sunt programate la plata în trimestrul

patru, astfel încât noi, prin rectificarea pe care o s-o facem în august sa reusim sa acoperim aceasta gaura produsa

de plata acestor compensari. Ştiu, ne-a facut Ministerul Energiei observatii, desi este co-initiator... Atunci, haideti

sa eliminam cu totul articolul si am terminat orice discutii si observatii pe aceasta tema, pentru ca noi nu aveam
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cum sa prindem în buget bani atâta timp cât nu aveam temei legal", a precizat Daniela Pescaru.

 

Aceasta a adaugat ca ea, personal a fost împotriva crearii Fondului de tranzitie, dar "decizia s-a luat si din pacate

nu ne-a ajutat".

 

Potrivit datelor prezentate de ea, pâna pe 9 mai s-au încasat la Fondul de tranzitie 3,576 miliarde, bani dati integral

pentru compensarea furnizorilor.

 

La rândul sau, Catalin Nita, director executiv la Federatia Patronala Petrol si Gaze, a subliniat ca producatorii

platesc taxe si impozite suplimentare, iar problema nu sunt banii la Fondul de tranzitie ci e una administrativa, a

statului.

 

"Producatorii de titei si gaze platesc impozit pe veniturile suplimentare din anul 2013 pentru acest motiv, sa îi

sustina pe acei consumatori care nu îsi pot permite sa faca fata preturilor la energie.(...) Sa nu ramâna nimeni cu

impresia ca statul nu încaseaza, producatorii fug cu banii si ramân furnizorii neplatiti. Statul, prin mecanismele pe

care le-a pus în vigoare, nu ca nu colecteaza bine, nu îsi aloca resursele asa cum trebuie", a punctat Nita.

 

Conform proiectului Ordonantei de Urgenta privind unele masuri fiscal-bugetare, prorogarea unor termene,

precum si pentru modificarea si completarea unor acte normative, publicata luni seara pe site-ul Ministerului

Finantelor, se propune ca, în situatia în care fondurile asigurate din Fondul de Tranzitie Energetica nu asigura plata

integrala a cererilor de decontari de furnizorii de energie, Ministerul Muncii si Solidaritatii Sociale si Ministerul

Energiei, sa poata aloca, din bugetul propriu, fonduri pentru plata acestora.

 

"În cursul anului 2023, în situatia în care fondurile asigurate din contul de disponibil prevazut la art. 15 alin. (6)

din Ordonanta de urgenta a Guvernului nr. 27/2022 privind masurile aplicabile clientilor finali din piata de energie

electrica si gaze naturale în perioada 1 aprilie 2022 - 31 martie 2023, precum si pentru modificarea si completarea

unor acte normative din domeniul energiei, cu modificarile si completarile ulterioare, nu asigura plata integrala a

cererilor de decontari transmise conform prevederilor legale în vigoare, Ministerul Muncii si Solidaritatii Sociale

si Ministerul Energiei, pot aloca, din bugetul propriu, fonduri pentru plata acestora", se mentioneaza în proiect.

 

Acesta mai prevede ca în anul 2023, începând cu data intrarii în vigoare a OUG, se autorizeaza Ministerul Energiei

si Ministerul Muncii si Solidaritatii Sociale, "sa efectueze virari de credite bugetare si credite de angajament, în

cadrul capitolului bugetar, între capitole bugetare si între programe, peste limitele prevazute, cu încadrarea în

prevederile bugetare aprobate", în vederea asigurarii fondurilor necesare prevazute la art. 7 si art. 7 1 din OUG

27/2022.

 

Într-o adresa catre Ministerul Finantelor, obtinuta de AGERPRES, Ministerul Energiei semnaleaza ca nu dispune

de fonduri financiare care pot fi alocate în vederea punerii în aplicare a prevederilor Ordonantei, al caror nivel se

ridica la 1,338 miliarde lei.
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